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国际山地旅游联盟简介

山地是重要的地表形态、生态系统和生活空间。 山

地约占全球陆地面积的 1/4,世界 75%的国家拥有山地，

山地自然与人文资源是人类共有的宝贵财富，也是重要

的旅游资源，在全球旅游发展格局中占有十分重要的地

位。 山地旅游体验丰富多彩的山地生活，感受和谐共荣

的山地历史，共创辉煌灿烂的山地文明。

在全球可持续发展浪潮的推动下，旅游业的贡献将

向经济、社会和环境三大支柱领域不断延伸，其声誉、地

位和价值亦将持续提升。 国际山地旅游联盟是由中国发

起的非营利性国际组织， 于 2017 年 8 月 15 日正式成

立。 国际山地旅游联盟会员来自世界五大洲 32 个国家

和地区共 181 个团体和个人。 会员包括世界山地旅游国

家和地区的旅游机构、非营利组织、涉旅企业、相关咨询

机构、旅游专业院校、航空公司、装备制造企业、户外运

动组织等。

国际山地旅游联盟以生态文明为引领，以保护山地

资源、传承山地文明、促进山地经济、造福山地民众为核

心理念，积极促进旅游业的国际交往和业务合作，总结

推广山地旅游发展经验，致力于可持续山地旅游发展。

合作、交流、共享是联盟发展的立足之本。 生态环境

与民众的生活质量息息相关，良好的生态环境是最公平

的公共产品， 也是最普惠的民生福祉。 山地民众依山而

居、 伴水而栖， 在与自然生态依依相存中形成朴素的情

怀，为生态保护与利用提供了宝贵的人文基础；山地旅游

持续创造良好的生产生活生态环境，让人们从中分享“绿

色福利”。

随着大众旅游的兴起，山地旅游方兴日盛。国际山地

旅游联盟推动构建山地旅游产业发展研究与评价平台，

研究、制定、发布和推广相关山地旅游国际标准，开展山

地旅游资源评估、市场调查、景气指数预测，研究预测世

界山地旅游业发展的路径方法； 推动构建山地旅游投资

合作与创新平台，着眼于山地资源的保护和有效利用，研

发特色山地旅游产品，开展市场推广，引导和促成投资与

合作，促进山地旅游创新发展；推动构建会员之间对话交

流与服务平台，探索并不断拓展业务交流合作共享空间，

为会员和经营主体提供咨询、培训服务等业务领域，促进

资源、资本、人才有效流动，创造优良的山地旅游品质、内

涵和环境。

国际山地旅游联盟愿与其他国际组织一道，以平等、

包容、合作的精神，共创共享山地旅游发展的新理论、新

经验和新方法， 让可持续发展的理念在山地旅游领域开

花结果。
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Introduction of

International Mountain Tourism Alliance

Mountain land is an important landform, ecological system,

and living space on the earth. Mountain land accounts for about

1/4 of the global land area and 75% of the countries around the

world possess mountainous area. The natural and humanistic

resources in the mountain environment are precious wealth of

mankind,as well as important tourism resource, which plays a

very important role in the development of global tourism.

Mountain tourism, helps experience the rich and colorful

mountain life, feel the coexisting prosperous mountain history,

and finally create the splendid and brilliant mountain civilization.

Driven by the global trend of sustainable development, the

contribution of tourism will continuously extend to economy,

society and environment, and its reputation, status and value will

also continue to rise. International Mountain Tourism Alliance

(IMTA) is a non-profit international organization established with

the approval of the State Council of the People’s Republic of

China, was formally established on August 15, 2017 in China.

Members of IMTA come from 32 countries and regions and the

number of groups and people totals 181. The members include

tourism institutions, nonprofit organizations, tourism businesses,

tourism -related consulting agencies, tourism colleges, airlines,

equipment manufactures and outdoor sports organizations from

countries and regions involved in mountain tourism.

Guided by the concept of ecological civilization and the

principle of protecting mountain resources, preserving mountain

civilization, and promoting mountain economy to the benefit of

the people living in mountainous regions, the IMTA is dedicated

to facilitating international exchanges, experience sharing and

business cooperation to promote the sustainable development of

ecological mountain tourism.

Cooperation, communication and sharing are the

foundation of the IMTA's development. The eco -environment

and the quality of people's life are closely connected. A sound

eco-environment is the most equitable public good, and the most

inclusive livelihood benefit. The people of mountainous regions

live by the mountains and rivers, and they have formed an

emotional attachment to the Mother Nature through their

harmonious co-existence with the natural environment they live

in. This provides a positive cultural atmosphere and foundation

for the conservation and development of the eco-environment. As

such, mountain tourism not only generates a sound production,

living and ecological environment, but also allows people to

share more "green benefits" from ecological protection.

With the advent of the era of mass tourism, mountain

tourism is gaining stronger momentum. The IMTA is committed

to building the IMTA into a platform for the research and

evaluation of the mountain tourism industry with the aim of

studying, formulating, publishing and promoting mountain

tourism -related international standards, conducting evaluation,

market survey and outlook index forecast of mountain tourism

resources, and exploring the ways and means for building the

evaluation system on the development of world mountain tourism

industry. We should build the IMTA into a platform for

investment cooperation and innovation on mountain tourism with

the aim of promoting the protection and effective utilization of

mountain resources, pursuing innovative development of

mountain tourism, developing specialty mountain tourism

products, promoting mountain tourism marketing, and guiding

and facilitating investment and cooperation. We should also build

the IMTA into a platform for dialogue, exchanges the space for

cooperation, exchange and sharing, providing consulting and

training services for members and relevant business entities,

promoting the efficient movement of resources, capital and

skilled professionals, and enhancing the quality, content and

environment of mountain tourism.

The IMTA is ready to work with other international

organizations to build and share the platform for cooperation, and

develop new theories, experience and methods in the spirit of

equality, inclusiveness and cooperation to realize the vision of

sustainable development in the field of mountain tourism.
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国际山地旅游联盟年会

2020�ANNUAL�CONFERENCE�OF�INTERNATIONAL�MOUNTAIN�TOURISM�ALLIANCE

11月 17 日， 时任贵州省长谌贻琴在贵阳会见前来出席 2020国际山地旅游联盟年会的联盟副主席邵琪

伟、秘书长何亚非一行，卢雍政部长、胡忠雄副省长参加会见。

谌贻琴省长介绍了贵州经济社会发展情况。 她说，贵州始终把发展旅游业作为守好发展和生态两条底线

的战略举措，推动旅游业持续“井喷式”增长，为经济持续快速健康发展提供了强有力支撑。国际山地旅游联盟

是总部落户贵州、由中国发起、全球第一个以山地旅游为定位的国际组织，贵州将一如既往大力支持联盟发

展。 希望联盟不断提升影响力和知名度，加快成为促进山地旅游发展的世界著名平台，为世界、中国和贵州旅

游业高质量发展作出积极贡献。

邵琪伟副主席、何亚非秘书长感谢贵州对国际山地旅游联盟的大力支持。 他们表示，新冠肺炎疫情对全

球旅游业发展产生深度影响，作为在贵州创立的非政府国际组织，国际山地旅游联盟将坚持服务世界、服务中

国、服务贵州，对危机下全球旅游业发展进行再认识，积极促进旅游业理念创新、政策创新、科技创新，为全球

旅游业复苏发展贡献力量。

贵州省主要领导会见联盟领导
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国际山地旅游联盟年会

2020�ANNUAL�CONFERENCE�OF�INTERNATIONAL�MOUNTAIN�TOURISM�ALLIANCE

�Main Leaders of Guizhou Province Meet IMTA Leaders

On 17th November, Shen Yiqin—acting Governor of Guizhou province met with IMTA Vice-Chairman Shao Qiwei and

Secretary -General He Yafei in Guiyang who were present at 2020 IMTA Annual Conference, along with Director Lu

Yongzheng and Vice Governor Hu Zhongxiong.

Governor Shen briefed them the status quo of economic and social progress in Guizhou. She said that Guizhou sticks to

tourism as a strategic measure to defend two bottom lines—development and ecology, in a bid to facilitate the constant and

explosive growth of tourism, and add a strong momentum to the rapid and healthy economic growth. The Guizhou-based IMTA

is the world’s first international organization initiated by China, and targeted at mountain tourism. Guizhou has been and will

remain helping IMTA grow into a prestigious platform with international influence and reputation so as to contribute to the

high-quality development of tourism in Guizhou province and China, and the world at large.

After that, Vice-Chairman Shao and Secretary-General He expressed gratitude to Guizhou for its generous support to

IMTA. They said that when world tourism is hit hard by COVID-19, IMTA, as a non-governmental international organization

founded in Guizhou, sticks to the principle of serving Guizhou, China, and even the world, by reviewing the world tourism

under crisis, making innovations in concept, policy, and technology, thereby contributing to the revitalization of world tourism.
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